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שולחן עגול לפסולת 
חקלאית

המשרד להגנת הסביבה הוציא טיוטת תקנות חדשות שעוסקות בטיפול ובפינוי הפסולת החקלאית, כולל 
התייחסות נרחבת לזבל הבקר שלנו.

כדי  עגול,  שולחן  לקיים  החליט  והמשרד  לתקנות  הגיבו  החלב  ומועצת  ההתאחדות  החקלאות,  משרד 
לשמוע את כל הצדדים לנושא. המפגש התקיים בבניין נפתלי באוניברסיטת תל אביב - סיכומו של מפגש

הגנת הסביבה

ידי ה ועל  שפר  אלונה  עו"ד   - המשרד  מנכ"לית  ידי  על  הוצג  נושא 
בלול,  בצאן,  בבקר,  הבעיה  בר-אור. שהציגו את  ישעיהו  הסמנכ"ל 

בחזירים, בגזם המטעים ובפלסטיק החקלאי.
המשרד טוען שרוב הפסולות החקלאיות אינן מטופלות, למעט פרש הבקר 
קרקע  זיהום  מראה,  זבובים,  ריח,  למטרדי  גורם  זה  במחציתו.  שמטופל 

ואוויר. כל הפרש צריך להגיע למתקני קומפוסט.
לא  וגם  טענותיו  של  המקצועי  לרקע  מלהתייחס  בכוונה  נמנע  המשרד 
להיבטים הכספיים של עלות השינוי, כמו גם, מהיכן יבוא מימון כל הצעדים 

שהם רוצים לנקוט.

בדיון הקצר שהתקיים הציג אורי צוק בר מצגת יפהפייה, כדוברו של משרד 
החקלאות, ובה כתש אחת לאחת את נימוקי המשרד להגנת הסביבה.

נציגי החקלאים היו פרץ שורק, שמאי מדיני ויוסי מלול והשתתפוו גם אפרי 
רייקין ולירון תמיר ממועצת החלב. כולנו נתנו את התחושה שרפת החלב 

מסודרת ומטופלת, הכי טוב בעולם - פעלה על פי כל הדרישות הסביבתיות 
וצריך להניח לה.

ד"ר גבי עדין התגייס לסייע וכך עשה גם אשר אייזנקוט, מדריך גד"ש בעמק 
שהתמחה בנושא זבל בעלי חיים. הוא הדגיש את חשיבות הזבל האורגני 
שזה  חשוב  ולטיוב הקרקע.  לשמירה על קרקע ברת קיימא. למניעת סחף 

יהיה זבל גולמי ולא קומפוסט.
יצאנו  הכרחי.  כשימוע   v לסמן  שתפקידו  טכני  מפגש  יהיה  שזה  חששנו 

בהרגשה שאולי הזזנו משהו בנחישות הגדולה שהמשרד שידר.
רפת החלב הישראלית היא הידידותית לסביבה בעולם. מדינות מפותחות 
מגיעות ללמוד את שיטת הקלטור ורווחת בעלי החיים - מן הראוי שגם 

משרדי הממשלה יכירו בכך.

ונקווה  המשרד  להנהלת  גם  מסודר  מכתב  שלחנו  העגול  לשולחן  בהמשך 
"שירדו מאתנו".

בראש השולחן נציגי הממשלהשולחן עגול לפסולות חקלאיות - אוניברסיטה תל-אביב

יוסי מלול - משק הבקר והחלב
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בדיון השתתפו נציגי הרפתנים, המועצה ושה"מ

9.9.2012 

לכבוד                                                                                           
עו"ד אלונה שפר-קארו - מנכ"לית המשרד להגנת הסביבה

ד"ר ישעיהו בר-אור - סמנכ"ל משאבי טבע במשרד

שלום רב!

שולחן עגול לסביבה - תמצית עמדת רפת החלב

אנחנו מבקשים להודות לכם על האירוח ב"שולחן העגול" לנושאי פסולת 
חקלאית. 

בגין ריבוי הנושאים והמשתתפים, היה קשה להיכנס לעומקם של נושאים 
חשובים.

אנחנו מביאים לכם בתמצית את המצב ברפת החלב הישראלית, מזווית 
הראייה שלנו.

בית,  היא  ופרנסה,  עבודה  מקום  היא  הרפתנים,  בשביל  החלב,  רפת 
היא גם אהבה לענף ולעשייה בו. אנחנו מודעים היטב לצורכי הסביבה 
בסביבה  מיטבי  באופן  להשתלב  שונים,  באמצעים  הרבה,  ומשקיעים 

הקרובה וגם הרחוקה.
בשיתוף מלא של אנשי המקצוע במשרדכם, עברנו רפורמה ארוכה,   .1
זיהום  כל  ממנה  אין   - לבועה  הרפת  את  הפכנו  ובה  וקשה  יקרה 
שעברה  בעולם  מדינה  אין  אנשיכם.  יעידו  ההצלחה  על  לסביבה. 
יחסית,  קצרה  תקופה  ובתוך  בישראל  כמו  ברפת  רפורמה סביבתית 
תוצרי  הרבה  גם  שקולט  לסביבה  ידידותי  לענף  מזהם  מענף  עברנו 

לוואי מתעשיית המזון.
זבל  את  קולטים  קומפוסט   אתרי  כעשרה  ביוג-גז,  מתקני  שלושה   .2

הרפת וזה יקר מאוד. 
הרפת,  פגרי  וכל  בעין המפרץ  פגרים ארצי  כילוי  הקים מתקן  הענף   .3

גדולים וקטנים, מגיעים אליו. העלות כ-12 מיליון שקל בשנה.
שפותחה  הקלטור  שיטת  עם   - לוואי  תוצרי  עיבוד  כמתקן  הרפת   .4

בישראל, כל רפת היא למעשה מתקן מקומי לעיבוד זבל - זה מצמצם 
את כמות הזבל וגם מוריד מאוד את מטרדי הריח והזבובים - הצלחה 

גדולה מאוד.
למחקר  בשנה  שקלים  אלפי  מאות  משקיע  הענף   - ופיתוח  מחקר   .5
וכך  ופרש רפת. אנחנו מודעים מאוד לחשיבות הנושא  בנושאי זבל 
היבטים  בוחנים  אנשיכם,  בשיתוף  ההדרכה,  ומערכת  וולקני  אנשי 
מיושמות  וגם  מאוד  מעודדות  והתוצאות  ברפת  הזבל  של  שונים 

בשטח.
המטרד  לצמצום  מחקר  גם  ויש  לב  לתשומת  זוכים  זבובים  נושאי   .6
באמצעים ביולוגים )הצרעה הטפילית(, תוצאות ראשונות מצדיקות 

העמקת המחקר.
עיון  ימי  מקיימים  אנחנו  ואחרים,  שה"מ  אנשי  עם  יחד   - הדרכה   .7
את  וגם  הרפתנים  של  הידע  את  להרחיב  כדי  השונים,  באזורים 

המודעות לנושאי הסביבה.
לעידוד  שנים  חמש  של  במהלך  פתחנו   - המטופחת  הרפת  תחרות   .8
בעלי  רווחת  על  הסביבה,  על  לשמור  הרפת,  את  לטפח  הרפתנים 

החיים וטיפוח ההון האנושי. 

לסיכום - רפת החלב מודעת מאוד לצורכי הסביבה וגם פועלת בנחרצות 
לטפל בסוגי הפרש ברפת. החזון הכללי הוא להשתמש בפרש קרוב ככל 
האפשר למשק החקלאי, כדי לנצל את התועלות של החומרים וגם לחסוך 

בעלויות לרפתנים ולמשק הלאומי.

מוצע 
להחריג את רפת החלב מכל טיוטת התקנות שהמשרד מכין.   .1

לקיים דיאלוג מקצועי פורה עם אנשינו, כדי לקדם נושאים שאתם   .2
חושבים לחיוניים. אנחנו פתוחים לכך מאוד.

מאחלים לכם שנה טובה ומלאת פעילות ברוכה!
התאחדות מגדלי בקר
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